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 محمدرضا عارف معاون اول رئیس جمهور 
در نشست هم اندیشی جمعی از منتخبین 
استان  فرهنگی  و  اجتماعی  سیاسی، 
کید بر اینکه برای تحقق  آذربایجان شرقی با تأ
وعده های انتخاباتی به دنبال شوک درمانی 
نیستیم، گفت: در زمینه رفع فیلترینگ، نظام 
این  به  کشور  و تصمیم گیری  تصمیم سازی  
و  فیلترینگ رسیده است  رفع  یعنی  نتیجه 
به دنبال آن بودیم که با تدبیر انجام شود که 
البته معتقد به تسلط و اشراف اطلاعاتی برای 
امنیت ملی هستیم اما رفع فیلتر خواسته ای 
بود که دکتر پزشکیان در مبارزات انتخاباتی 
گام به  به مردم قول دادند و امروز به صورت 
گام در حال اجرا شدن است و می خواهیم 

اتخاذ  تصمیمات  که  شود  عمل  به گونه ای 
شده بار دیگر به وضعیت سابق خود باز نگردد.
خانم فاطمه مهاجرانی سخنگوی دولت نیز 
که در انزلی به سر می برد درخصوص احتمال 
رفع فیلترینگ گفت:نکته ای را که معاون اول 
محترم اخیراً ذکر فرمودند که تصمیم سازان 
که  رسیدند  نتیجه  این  به  تصمیم گیران  و 
مسدودسازی یا همان فیلترینگ باید برداشته 
که   بشود ما را به این سمت سوق می دهد 
آن شاءالله با توجه به همکاری خوبی که وجود 
دارد شاهد رفع برخی از محدودیت ها خواهیم 
بود.براساس این گفته ها که خبر از توافقی در 
سطح سران برای رفع فیلترینگ دارد، انتظار 
می رود که این مهم در روزهای اخیر در کشور 

کاربرد مثل  رخ دهد. پلتفرم های مهم و پر 
میلیون ها  که  و....  ایکس  تلگرام،  یوتیوب، 
فیلتر  هنوز  دارد  کشور  در  استفاده کننده 
هستند و انتظار می رود که با برداشته شدن 
فیلتر، دسترسی به آنها بدون فیلتر امکانپذیر 
بر  علاوه  پلتفرم ها  این  بودن  شود.فیلتر 
اینکه هزینه اضافی از بابت هزینه اتصال به 
اینترنت برمصرف کنندگان تحمیل می کند، از 
سوی دیگر سرعت اینترنت و استفاده از این 
پلتفرم ها و سایت ها و... را نیز برای ایرانیان 
پایین آورده بود. رفع فیلترینگ از وعده هایی 
بود که پزشکیان در زمان رقابت های انتخاباتی 
داد و انتظار می رفت که به غم گذشت مدت 
زمانی از حضور وی در پاستور، این مهم عملی 

شود و مردم به زودی شاهد رفع فیلتر باشند.
رفع فیلترینگ اینترنت در ایران می تواند 

منجر به موارد زیر شود:
با  تجارت  تسهیل  اقتصادی:  رونق   ⦁
آنلاین و جذب  کسب وکارهای  جهان، رشد 

سرمایه گذاری.
⦁ دسترسی به دانش: دسترسی آسان تر 
علمی  منابع  به  پژوهشگران  و  دانشجویان 

جهانی و فرصت های آموزشی آنلاین.
⦁ توسعه اجتماعی: ارتباطات بهتر، تبادل 

گاهی عمومی. فرهنگی گسترده تر و افزایش آ
⦁ پیشرفت فناوری: دسترسی به ابزارهای 
و رشد سریع تر  برای توسعه دهندگان  نوین 

نوآوری.

کسیون تسهیل تجارت و سرمایه گذاری مجلس  رئیس فرا
کسیون با افزایش تعرفه  شورای اسلامی، از مخالفت این فرا

اینترنت همراه خبر داد.
کسیون تسهیل تجارت  کید بر اینکه فرا رضا حاجی پور با تأ
تعرفه  افزایش  با  اسلامی  شورای  مجلس  سرمایه گذاری  و 
بسته های اینترنت همراه در شرایط فعلی مخالف است، اظهار 
کرد: متأسفانه برای مردم گزینه دیگری جز شبکه اینترنت همراه 
اینترنت  آنها چاره ای جز خرید بسته های  ایجاد نکرده ایم و 

ندارند.
کید بر اینکه مجلس شورای اسلامی با افزایش تعرفه  وی با تأ
اینترنت همراه، مخالف است، گفت: باید شاهد توسعه متوازن 
شبکه اینترنت ثابت و عمران در کشور باشیم تا مردم از نظر هزینه 

و کیفیت، امکان انتخاب داشته باشند.
اینترنت  متوازن  توسعه  از  قبل  تا  داد:  ادامه  حاجی پور 
پهن باند ثابت مبتنی بر فیبر نوری و اینترنت همراه، حقوق 
مصرف کنندگان و مشترکان باید لحاظ شود. دولت مکلف است 
که هر چه سریع تر تعهدات خود در حوزه شبکه اینترنت ثابت را 

برای مردم، ایجاد کند.
کسیون تسهیل تجارت و سرمایه گذاری مجلس  رئیس فرا
اینکه باید میزان دسترسی مردم  با بیان به  شورای اسلامی 
ارتباطات و فناوری اطلاعات به شبکه ثابت  از سوی وزارت 

مبتنی بر فیبر نوری اعلام شود، افزود: در راستای توسعه شبکه 
دسترسی نهایی اینترنت پهن باند ثابت مبتنی بر فیبر نوری 
صندوقی تحت عنوان صندوق توسعه شبکه فیبر نوری تاسیس 
شد و منابع مالی خوبی معادل ۶ تا ۷ هزار میلیارد تومان در این 

صندوق در اختیار دولت قرار می گیرد.
حاجی پور ادامه داد: به همین دلیل باید با توجه به تسهیلات 
ایجاد شده، دسترسی مردم به اینترنت پهن باند ثابت مبتنی بر 
فیبر نوری توسعه یابد و جامعه هدف هر چه سریع تر به اینترنت 

ثابت دسترسی یابند.
وی با درخواست از وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات برای 
که در  گفت: با توجه مشوق های مالی خوبی  کار،  انجام این 
اختیار دولت قرار گرفته و همچنین اقدامات قبلی انجام شده 
در راستای اینترنت پهن باند ثابت مبتنی بر فیبر نوری، وظیفه 
ایجاد  تعهد  تحقق  و  حوزه  این  در  فعالیت ها  توسعه  دولت 
 شده مبتنی بر برنامه هفتم توسعه در راستای اتصال اینترنت 

پهن باند ثابت است.
کسیون تسهیل تجارت و سرمایه گذاری مجلس  رئیس فرا
شورای اسلامی با اشاره به اینکه در حوزه شبکه ارتباطات موبایل، 
کشور به شمار می آید،  مقوله فرکانس جزء سرمایه های ملی 
اظهار کرد: با توجه به نیاز کشور در راستای توسعه شبکه نسل 
گذاری فرکانس ها در این حوزه، از وزیر ارتباطات  پنجم همراه و وا

گذاری ها به  که حتما این وا و فناوری اطلاعات می خواهیم 
شرکت هایی انجام شود که توان ایجاد زیرساخت ها را داشته 
باشند و دور شرکت ها و اپراتورهایی که به دنبال واسطه گری در 

زمینه فرکانس هستند، خط کشیده شود.
گزارشی درخصوصی  حاجی پور ادامه داد: همچنین باید 
منابع  تا  شود  ارائه  اپراتورها  توسط  فرکانس  از  بهره برداری 
مالی از طریق برخی اپراتورها که سهامدار دولتی دارند، صرف 
واسطه گری در حوزه فرکانس نشود و شرکت هایی که واقعا در 
حوزه شبکه های اینترنت موبایل فعال هستند و سرمایه گذارانی 
که قصد سرمایه گذاری دارند، پای کار بیایند و این فرکانس ها 
در اختیارشان قرار گیرد تا حقیقتا شاهد توسعه در این بخش 

به معنای واقعی کلمه باشیم.
کید بر اینکه فرکانس ها، باید زمینه ساز سرمایه گذاری  وی با تأ
جدید در این حوزه باشد، بیان کرد: مردم باید بتوانند طعم بهتر 
شبکه های ارتباطی و اینترنتی را بنابر وعده رئیس جمهور در 
راستای دسترسی هرچه بهتر به شبکه اینترنت، بچشند چرا که 
توسعه زیرساخت های ارتباطی و اینترنتی، جزء مهمی از رفاه 
اجتماعی و تحول در بخش دیجیتال است و مجلس شورای 
اسلامی در این بخش با دقت و موشکافانه بر روند فعالیت ها 
نظارت می کند و با نگاه حمایتی در کنار دولت است تا شاهد 

توسعه زیرساخت ها باشیم.

کارتی ایران  گفت: شبکه پرداخت  قائم مقام بانک مرکزی 
روسی  شهروندان  آن،  براساس  شد  متصل  دیروز  روسیه  و 
پایانه های  در  »میرپی«  اپلیکیشن  از  استفاده  با  می توانند 

فروشگاهی ایران خرید خود را انجام دهند 
از مرحله دوم طرح  رونمایی  آیین  ابوالحسنی در  اصغر   
اتصال شبکه شتاب ایران به شبکه میر روسیه اظهار کرد: این 
پروژه گامی بلند در جهت شبکه و سیستم پرداخت خرد میان 
دو کشور است که در سه فاز طراحی شده است. فاز اولمان با 
موفقیت افتتاح شد که در آن شهروندان و گردشگران ایرانی 
دستگاه های  از  مربوطه  برنامه های  از  استفاده  با  توانستند 
خودپرداز در کشور روسیه و وجه نقد به واحد پول روبل دریافت 

کنند.
 وی افزود: این امکان نه تنها برای تسهیل کار برای مسافران 
و تجار بود، بلکه نشان دهنده سطح بالای هماهنگی فنی و 
تجاری میان دو کشور است. فاز دوم پروژه اتصال شبکه پرداخت 

که در آن شهروندان  کارتی ایران و روسیه رونمایی می شود 
روسی می توانند با استفاده از اپلیکیشن »میرپی« در پایانه های 
فروشگاهی ایران خرید خود را انجام دهند و این قابلیت، تجربه 
خرید امن در کشور دیگر را فراهم می کند. فاز سوم این پروژه در 
حال پیشرفت است که در آن به صورت متقابل عمل می شود؛ 
به طوری که شهروندان ایرانی قادر هستند با استفاده از برنامه 
مربوطه در پایانه فروشگاهی روسیه خرید کنند که از شهریور ماه 

سال جاری به صورت پایلوت آغاز خواهد شد.
 قائم مقام بانک مرکزی در پایان خاطرنشان کرد: امیدواریم 
این پروژه نه تنها به بهبود تجربه میان شهروندان دو کشور کمک 
کند، بلکه به عنوان الگویی برای همکاری های بین المللی در 
یک  در  نوروزی  حمیدرضا  شود.همچنین  شناخته  منطقه 
برنامه تلویزیونی اظهار کرد: فاز اول طرح اتصال شبکه کارت 
کارت میر روسیه در شهریور ماه ۱۴۰۳  شتاب ایران به شبکه 
قادر  ایرانی  گردشگران  و  هموطنان  آن  در  که  شد  عملیاتی 

کنش مانده گیری و  بودند تا با انجام برنامه کهربایی، انجام ترا
کنش برداشت وجه از خودپردازهای روسیه را انجام دهند  ترا
کنش  و تا امروز بالغ بر پنج میلیارد روبل شامل دو میلیون ترا
توسط مشتریان ایرانی در کشور روسیه انجام شده است و ۱۱ 
بانک روسی از این فرایند پشتیبانی می کنند که در آینده نزدیک 

بانک های دیگری به این طرح اضافه خواهند شد.
وی افزود: فاز دوم این پروژه دیروز رونمایی شد که براساس 
برنامه  از  با استفاده   ) کارات روسی )شبکه میر آن دارندگان 
کنون در بیش از ۱۶۳ هزار پایانه فروشگاهی  »میرپی« که هم ا
کنش خرید خود را در ایران انجام دهند و  مجهز شده است با ترا
مطابق برنامه ریزی های انجام شده، تعداد این پایانه ها در حال 
افزایش است و شهرهای توریستی و گردشگری در حال مجهز 
شدن به این طرح هستند.مدیر اراده نظارت بر نظام های 
کرد: فاز سوم طرح اتصال  پرداخت بانک مرکزی خاطرنشان 

میر-شتاب در آینده نزدیک عملیاتی می شود.

معاونحقوقیرئیسجمهور:

استثنائاتقانونیبهقاعدهبدلشدهاند
معاون حقوقی رئیس جمهوری با بیان اینکه رفتار حقوقی در میان نخبگان 
کید  نهادینه نشده و احترام به قانون در میان دستگاه ها و مردم کمرنگ است، تأ
کرد: استثنائات قانونی آن قدر زیادشده اند که عملاً به قاعده تبدیل شده  و این 

مسئله موجب آشفتگی نظام حقوقی است.
حجت الاسلام و المسلمین مجید انصاری در دیدار جمعی از دانشجویان 
»دانشگاه شهید باهنر« کرمان اظهار کرد: خوشبختانه نسل جوان امروز کشور، 
بسیار جلوتر از ما و در جریان امور هستند. ابزار اطلاع رسانی کمک کرده جوانان 
امروز، منظم و مرتب در جریان امور کشور و جهان قرار بگیرند و چشم انداز آینده 
را هم بهتر از ما ببینند. در مقام انتقال تجربه باید بگویم کشور ما در یک مقطع 

حساس تاریخی قرار دارد.
وی افزود: این مقطع الزاماتی دارد که هم بر مسئولان تحمیل می شود، هم بر 
کنون چهل وشش  مردم و به ویژه بر نخبگان و جامعه  فرهیخته  دانشگاهی. ا
سال از پیروزی انقلابی گذشته  است که اهداف بزرگ و آرمان های بلند داشت 
گر مباحث مغفول  مانده یا عمل  نشده ،  و قانون اساسی مترقی دارد. هنوز هم ا
به صورت منظومه وار محقق شود، وضع کشور، مردم و آینده مان بسیار بهتر از 

شرایط فعلی خواهد بود.
انصاری ادامه داد: با وجود موانع و مشکلات، در این چهل وشش سال گام های 
کاری های زیادی کرده اند، نخبگان، جامعه   بلندی برداشته شده، مردم فدا
علمی و مسئولان تلاش کرده اند و هزینه های سنگینی پرداخت شده است، اما 
واقعیت این است که با آنچه می خواستیم هنوز فاصله  زیادی داریم و حتی آنچه 

می توانستیم به آن برسیم نیز فاصله  زیادی با وضعیت فعلی دارد.

استقبالایرانازبیانیهاعلامانحلالپ.ک.ک
جمهوری اسلامی ایران از بیانیه اعلام انحلال پ.ک.ک استقبال کرد.

»اسماعیل بقائی« سخنگوی وزارت امور خارجه ضمن استقبال از بیانیه اعلام 
کید کرد بیانیه اعلام انحلال پ.ک.ک.  کنار گذاشتن سلاح و انحلال پ.ک.ک، تأ
را گامی مهم در جهت نفی خشونت و تقویت امنیت می دانیم و امیدواریم تکمیل 

این روند به ارتقای ثبات و آرامش در ترکیه و منطقه منجر گردد.
حزب کارگران کردستان، دوشنبه ذشته، تصمیمات کنفرانس خود را که شامل 
انحلال ساختار سازمانی حزب و پایان دادن به مبارزه مسلحانه و در نتیجه پایان 
کردستان[ انجام  کارگران  که به نام پ.ک.ک ]حزب  دادن به فعالیت هایی 

می شد، اعلام کرد.

گزارشدیوانمحاسباتکشورازآخرینوضعیتبدهی
سازمانهدفمندسازییارانهها

دیوان محاسبات کشور آخرین وضعیت بدهی سازمان هدفمندسازی یارانه ها 
به خزانه داری کل کشور را بررسی و نتایج آن را منتشر کرد.

 گزارش دیوان محاسبات کشور از آخرین وضعیت بدهی سازمان هدفمندسازی 
که مانده بدهی این سازمان به  کل نشان می دهد  یارانه ها به خزانه داری 
خزانه داری کل کشور تا پایان سال ۱۴۰۳، براساس مجوزهای صادره، بالغ بر ۲۶۴ 
هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان است که شامل ۱۹۰ هزار میلیاردتومان از محل منابع 
عمومی، ۴۰ هزار میلیاردتومان از محل منابع تنخواه گردان خزانه و ۳۴ هزار و ۵۰۰ 
میلیارد تومان بدهی انتقال یافته از سال ۱۴۰۲ است.همچنین در این گزارش 
اشاره شده است که عدم ایفای تعهدات ارزی و ریالی از سوی شرکت های دولتی 
ذی مدخل در تامین منابع سازمان هدفمندسازی و همچنین ضعف در 
راهبری و اعمال کنترل مؤثر از جانب بانک مرکزی، وزارت امور اقتصادی و دارایی و 
سازمان برنامه وبودجه، منجر به بروز بی انضباطی مالی، تأخیر در تامین به موقع 

منابع و تعویق در تسویه بدهی با خزانه داری کل کشور شده است.

رئیسسازمانانرژیاتمی:۷۰نوعرادیودارو
درکشورتولیدمیشود

رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی اتمی با اشاره به کاربردهای انرژی صلح آمیز 
هسته ای در بخش های مختلف درمانی و صنعتی گفت: در زمان حاضر ۷۰ نوع 

کز درمانی قرار می گیرد. رادیودارو در کشور تولید و در اختیار مرا
دکتر محمد اسلامی در حاشیه آیین تکریم از استادان دانشگاه علوم پزشکی 
البرز که در دانشکده علوم پزشکی کرج برگزار شد، افزود: این رادیوداروها از طریق 

۲۳۰ مرکز درمانی برای درمان بیماران استفاده می شود.
کنون حدود ۸۵ هزار پرتوکار در ۶ هزار و ۵۰۰ مرکز پزشکی هسته ای  وی اظهار کرد: ا

کشور به بیماران خدمات ارائه می دهند.
کره  اسلامی گفت: امروز فناوری هسته ای قوت و ثروت ملت ایران است و قابل مذا
نیست چرا که این ملت برای به دست آوردن آن بهای سنگینی پرداخت کرده 
است.وی افزود: مسیر دانش هسته ای ایران شفاف و صلح آمیز است و جهانیان 

می دانند که ما هدفی جز اهداف صلح آمیز از این فناوری دنبال نمی کنیم.
اسلامی با اشاره به راه اندازی مرکز پلاسما درمانی در استان البرز خاطرنشان کرد: 
این مرکز با همکاری سازمان انرژی اتمی و دانشگاه علوم پزشکی این استان برای 

درمان زخم های دیابت راه اندازی شده که تجربه موفقی بوده است.

ظفرقندی:

آلودگیهواسالانهجان۵۰هزارکودکرامیگیرد
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه سالانه ۵۰ هزار 
کودک بر اثر آلودگی هوا در کشور جان خود را از دست می دهند گفت: 
اولویت مهم دست اندرکاران حوزه سلامت به خصوص دانشگاه های 
عوامل  تا  باشد  مردم  سلامت  سواد  سطح  ارتقای  باید  پزشکی  علوم 
محیطی مانند آلودگی هوا و حوادث ترافیکی که سالانه ۳۰ هزار مرگ ومیر 

دارد، کاهش یابد.
که در دانشگاه  محمدرضا ظفرقندی در نوزدهمین جشنواره آموزشی 
علوم پزشکی شهید بهشتی برگزار شد، اظهار کرد: باید سطح سواد سلامت 
گر ۵۰  جامعه را افزایش و بیماری ها را زود تشخیص دهیم. به عنوان مثال، ا
درصد افراد دیابتی از بیماری خود بی خبر باشند این یعنی اینکه کلیه، 
چشم و سایر اعضای بدن این افراد در حال تخریب است و آنها اطلاع 
گرفتم  که وزارت بهداشت را تحویل  ندارند.وی ادامه داد: در دوره ای 
در حوزه سلامت، شامل دارو و غیره، ۹۷ هزار میلیارد تومان بدهی وجود 

داشت که نیاز به آسیب شناسی داشتیم تا مشکلات را برطرف کنیم.

سخنانسخنگوومعاوناولدربارهرفعفیلترینگ؛

 منتظر رفع فیلتر باشیم؟ منتظر رفع فیلتر باشیم؟

داد حاجیپورخبر

کسیونتسهیلتجارتوسرمایهگذاریباافزایشتعرفهاینترنتهمراه مخالفتفرا

کارتهایایرانی پشتیبانی۱۱بانکروسیاز

ایرانممکنشد خریدباکارتهایروسیدر

میز خبر

با توجه مشوق های 
مالی خوبی که در اختیار 

دولت قرار گرفته و 
همچنین اقدامات قبلی 

انجام شده در راستای 
اینترنت پهن باند ثابت 

مبتنی بر فیبر نوری، 
وظیفه دولت توسعه 

فعالیت ها در این حوزه 
و تحقق تعهد ایجاد 

شده مبتنی بر برنامه 
هفتم توسعه در راستای 
اتصال اینترنت پهن باند 

ثابت است.

مدیرمسئولسردبیرورودبهتصحیحرساممهرنامصفحهآرا


